12-36745

CLACKAMAS COUNTY SHERIFF’S OFFICE

9101 SE Sunnybrook Boulevard, Clackamas, Oregon 97015 (503) 785-5000

Detective Mary Nunn #29215

12-26-2012

CASE NUMBER: 12-36745
CLASSIFICATION: . Aggravated Murder 163.095 / Suicide
SUBJECT OF REPORT: Attempted Contact with Miguel Hernandez

VICTIM: Forsyth, Steven Matthew

**Deceased**

Yuille, Cindy Ann

Portland, OR 97220
*Deceased*™

Shevchenko, Kristina

ve
7266
Father’s Cell

SUSPECT: Roberts, Jacob Tyler

e

266

Green VW Jetta — VCZ648
*Deceased™

MENTIONED: Detective Jeff Burlew — CCSO

Detective Mike Copenhaver — CCSO
Lead Investigators

Detective Mary Nunn 12-36745 %
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12-36745

Hernandez, Miguél
DOB Unknow
Address Unknown.

NARRATIVE:

On 12-13-12 at the 10:00 briefing regarding this case, | was assigned to contact
Miguel Hernandez regarding a possible tip. Per Detective Copenhaver, Lloyd Center
Security Officer Lt. Pruitt advised Migue! is an employee at a kiosk at Lloyd Center.
Miguel told Lt. Pruitt he saw a post on Facebook about a similar type shooting
possibly occurring at Lloyd Center. Miguel didn't want to talk to the police and he
works at a holiday kiosk selling musical instruments by the lower level of Macy’s.
Finally, Lt. Pruitt's contact number of _ was provided.

At 12:11 pm Detective Fryett and | made contact af this kiosk at the Lloyd Center with
a female employee. She didn't know where Miguel was as he was supposed to have
been there earlier. She called Miguel and handed her phone to me. | identified
myself to Miguel and explained | wanted to talk about what he saw posted on
Facebook. Miguel said he would be there in an hour and gave me his cell phone
number.

Since we were in Portland, Detective Fryett and | went to lunch at the mall. We then
sat at the table and chairs next to the kiosk to wait for Miguel. | saw the female on
the phone after she saw us and approached her at 1:15 pm. She told me Miguel has
not shown up yet and he told her he would be there in 30 minutes. She added he
has been saying that since 9:00 am. | left my card with her to give to Miguel.

At 1:20 pm, Miguel left a message on my voicemail advising he was there now and
left his number.

On 12-20-12 at 8:28 am, | called Miguel and he answered. He told me he couldn’t
talk now as he was sleeping because he got in late last night. ! tried giving my
number to him to call back but he said he still had my card. He would call me later.
At the time of this writing, Miguel has not called back and I'm not making any further
attempts to contact him.

ACTION RECOMMENDED:
Investlgatlon contlnumg

\\\a\ W\\)\’\ \

Detettive Mary Nunp #29215

" Detective Mary Nunn 12-36745
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CLACKAMAS COUNTY SHERIFF’S OFFICE

2223 Kaen Road; Oregon City, Oregon 97045  (503) 785-5000
Detective Paul Wade

CASE NUMBER: 2012-36745
Connected Case: PPB 12-107960 (theft rpt of AR-15 rifle)
CLASSIFICATION: Aggravated Murder - Suicide
CASE AGENT: Det Mike Copenhaver & Det Jeff Burlew
CASE STATUS: Active
REPORT REGARDING: Interview with Sandra Mix
VICTIM: Forsyth, Steven Matthew
[Deceased]
Yuille, Cindy Ann
[Deceased)

Shevchenko, Kristina
[injured — recovering]

SUSPECT: Roberts, Jacob Tyler
[Suicide]
Green VW Jetta - OR VCZ648

WITNESSES: Sandra D. Mix

NARRATIVE:

On 12-11-2012 I made contact with Ms. Mix inside the Gentle Dental at Clackamas Town Center,
12000 SE 82% Ave. Happy Valley, Or 97086.

Ms. Mix was visibly upset.

4B Detective Paul Wade
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12-36745

Ms. Mix told me she was inside Forever 21 on the lower level wheu she heard a noise that sounded
like thunder, and saw a girl plugging her ears. She said someone was yelling about a gun so she ran to
the back of the store and hid behind some clothes.

Ms. Mix told me she tried to call 911but could not get a connection due to the terrible service she has
inside the mall.

Ms. Mix told me she heard the emergency exit alarm going off so she got up and went out the door
and was in 2 service corridor and turned toward JcPenney to try to run out of the building.

Ms. Nix said as she neared the door she saw “blood all over the floor” and then she saw a person there
lying next to a long black gun.

I asked Ms. Mix if she could tell me what the person was wearing or what they looked like. Ms. Mix
told me she was unable to look at the person. Ms. Nix said she turned around and ran back to the
Gentle Dental door and pounded on it asking to be let in.

Ms. Mix said she heard some discussion on whether or not to let her in and after a few seconds the
door opened and she was brought inside the business.

Ms. Mix told me she didn’t have anything else to add. When I evacuated the business Ms. Mix was
escorted out with other patrons.

ACTION RECOMMENDED:

Copy to Detective Burlew/Copenhaver

i G

Detective Paul Wade #30593

sWANSON

Detective Paul Wade
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CLACKAMAS COUNTY SHERIFF’S OFFICE

2223 Kaen Road; Oregon City, Oregon 97045  (503) 785-5000

Detective Paul Wade Q&\G\\\“‘

CASE NUMBER: 2012-36745

Connected Case: PPB 2012-107960
CLASSIFICATION: Aggravated Murder/Suicide
CASE AGENT: Detective Copenhaver/Burlew
CASE STATUS: Active

REPORT REGARDING: Contact with Sean Cates
VICTIM: Steven Matthew Forsyth

Cindy Ann Yuille

SUSPECT:

WITNESSES:

Brendan R. McNeeley

Jason D. Komlofski

¥ Detective Paul Wade o of 3
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12-36745

MENTIONED: Officer Carol
Portland Police Bureau

Detective Scott Eggleston
Clackamas County Sheriff's Office

NARRATIVE:

On 12-11-2012 at about 1945 hours Detective Eggleston and I responded to the 7-11 located at SE
82™ Ave. and SE Flavel. PPB Officer Caro} was on scene with Mr. Cates. Mr. Cates was reporting the
theft of his AR-15 rifle from his home and thought his rifle may be the one that was used at Clackamas
Town Center.

At our arrival I received the serial number and maker of the gun from Mr. Cates. I contacted the
command post and spoke with Sergeant Anderson. I was told the rifle Mr. Cates was reporting is the
same rifle that was used at the Clackamas Town Center.

Detective Eggleston and I interviewed Mr. Cates. (See report by Deputy Eggleston)

After the interview was complete we responded to TN 1 ortland. I rode in Mr. Cates car
with him. Mr. Cates had agreed to allow Detective Eggleston and I look inside his home.

At our arrival Mr. Cates brought us into the house and took us to his living area which was in the
basement.

[ noted there was an empty rifle case and a loaded magazine for an AR-15 rifle. Mr. Cates told me
these were for his rifle but his rifle had been inside his closet area. Mr. Cates showed me where the
rifle had been. Mr. Cates told me there had been one full magazine inside the rifle but there had not
been a round in the chamber.

M. Cates also noted there was a missing guitar case downstairs. I saw a guitar leaning against the wall
in the entertainment room. Mr. Cates said the guitar had been inside a case.

Mr. Cates told me Mr. Roberts had given him an Xbox last night and told him he could have it. I
checked the Xbox for stolen and it checked clear. I know an Xbox can be used to access the internet. I
told Mr. Cates that I would like to seize the Xbox to have it examined by Computer Forensics. Mr.
Cates told me that would be fine.

I gave Mr. Cates a receipt for the Xbox, Rifle case, Rifle magazine, and his original purchase receipt
for the rifle. Mr. Cates had brought this receipt with him when he had originally contacted Portland
Police about his stolen rifle.

" Detective Paul Wade
Clackamas County Sheriff's Office Page 2 of 3



12-36745

I noted Mr. Cates had ammunition for the rifle that was still at his residence.

M. Cates accessed his Facebook account and looked at Mr. Roberts’s page. I didn’t see any ominous
postings by Mr. Roberts and the last posting had been November 30™, 2012 and referenced him
moving to Hawaii.

Mr. Cates identified the other roommates that live in the residence but none of them were there at the
time to contact.

Detective Eggleston and I thanked Mr. Cates for his help and cleared the scene.

ACTION RECOMMENDED:

Copy to Detective Copenhaver/Burlew.

G

Detective Paul Wade #30593

SWANSON

W Detective Paul Wade N
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12-36745

CLACKAMAS COUNTY SHERIFF’S OFFICE

8101 SE Sunnybrook Boulevard, Clackamas, Oregon 97015 (503) 785-5000

Detective Mary Nunn #29215

12-26-2012

CASE NUMBER: 12-36745
CLASSIFICATION.: Aggravated Murder 163.095 / Suicide
SUBJECT OF REPORT: Tip #726-190

VICTIM: Forsyth, Steven Matthew

H
*Deceased**

Yuille, Cindy Ann

and, 20
*Deceased**

Shevchenko, Kristina

6
her’'s Cell

SUSPECT; Roberts, Jacob Tvler

reen e 7648
*Deceased**

MENTIONED: Detective Jeff Burlew — CCSO
Detective Mike Copenhaver — CCSO
Lead Investigators

Detecfive Mary Nunn 12-36745
% Clackamas County Sheriff's Office Page 1 of 2
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12-36745

NARRATIVE:
On 12-26-12 at 1:58 pm | calle y ) 1p #190 from this case. |
identified myself to Jessy and asked if he had called in a tip. He said he didn't but his
dad called it in. | asked Jessy what he knew about the shooting at the Clackamas
Town Center. Jessy told me when he went out of the Foot Locker and towards the
food court, he saw the [ady shot on the ground and glass was shattered. People
were frying to help the [ady. He didn’t see anything else pertinent to the case.

| asked Jessy about a guy with a gun on the bus referring to the information in the tip.
He said there was a guy on the bus he was on after the shooting who said he had a
gun. He doesn't know who this guy was, had never seen him before and hasn't seen
him since. He didn't see a gun.

Jessy had no further information and didn't see the shooting occur. He doesn't know
any of the people involved in the incident. | thanked him for his time and ended the
call.

ACTION RECOMMENDED:
Investigation continuing.

\\\\ QU\M\\ W’Mk/

Detective Mary Nunh #29

" Detective Mary Nunn 12-36745
2\ Clackamas County Sheriff's Office Page 2 of 2



12-36745

CLACKAMAS COUNTY SHERIFF’S OFFICE

9101 SE Sunnybrook Boulevard, Clackamas, Oregon 97015 (503) 785-5000

CASE NUMBER:

CLASSIFICATION:

SUBJECT OF REPORT:

VICTIM:

SUSPECT:

MENTIONED:

" Detective Mary Nunn
&)\ Clackamas County Sherii's Office

Detective Mary Nunn #29215

12-26-2012

12-36745
Aggravated Murder 163.095 / Suicide

Tip #726-198

Forsithl Steven Matthew

West Linn, OR 97068
**Deceased™

Yuille, Cindy Ann

**Deceased**

Shevchenko, Kristina

6
ther’'s Cell

Roberts, Jacob Tyler

Green VW Jetta VCZb6438
*Deceased**

Detective Jeff Burlew — CCSO
Detective Mike Copenhaver — CCSO
Lead Investigators

12-36745
Page 1 of 2
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McLain, Lila Mabe

NARRATIVE:

On 12-26-12 at 3:22 pm, | called Collette McLain in regards to Tip #198. She wasn't
available per her mother Lila so | started to leave a message when Lila told me she
was with Collette and her husband when the shooting occurred. | took a statement
from Lita.

| asked Lila what she saw and she explained she and her husband were sitting at a
table in between Seattle Coffee and the escalator to the lower leve! in the food court
at the mall. Their daughter Collette came up the escalator and joined them. Lila said
she heard the shots and she and her daughter saw the man go down.

Lila said she tried to get her husband to the ground and she looked up to see the
shooter leaving towards JCPenney's and the other Macy’s. She noticed him because
he was the only one moving. She saw him turn around and saw his mask and his
gun pointed down towards the lower level. Lila said she tried to get her husband on
the ground as he is in a wheelchair and has back issues and Alzheimer’s.

Lila said the man was then gone and she saw the shattered glass by the escalator
near them. | asked if the man was with anyone and she said no he was alone as far
as she knew. | asked if he said anything and she said no, she didn’'t hear him say
anything. | asked how many shots he fired and Lila said six or eight maybe. The
shots were so rapid it was hard to keep track. She heard someone say 30 shots but
she knows not that many.

| asked Lila if she had any further information and she said at first she thought it was
a gang shooting but then she saw just the one man shooting. | thanked her for her
time and we ended the call,

ACTION RECOMMENDED:
Investigation continuing.

Detective-Mary Nﬂqn #29215

Detective Mary Nunn 12-36745
Clackamas Gounty Sheriff's Office Page 2 of 2




12-36745
CLACKAMAS COUNTY SHERIFF’S OFFICE

9101 SE Sunnybrook Boulevard, Clackamas, Oregon 97015 (503) 785-5000

Detective Mary Nunn #29215

12-27-2012

CASE NUMBER: 12-36745
CLASSIFICATION: Aggravated Murder 163.095 / Suicide
SUBJECT OF REPORT: Tip #726-250

VICTIM: Forsyth, Steven Matthew

Yuille, Cindy Ann

Shevchenko, Kristina

e

266

Father’s Cell

SUSPECT: Roberts, Jacob Tyler

Green VW Jetta - VCZ648
*Deceased**

MENTIONED: Detective Jeff Burlew — CCSO

Detective Mike Copenhaver — CCSO
Lead Investigators

Detective Mary Nunn 12-36745 7%

W, Clackamas County Sheriffs Office Page 1 of 3




12-36745
Smith, Marilyn én

NARRATIVE:

On 12-27-12 at 9:15 am, | called Marilyn Smith in regards to Tip #250. Her husband
Delbert had called in for her advising she works at Macy’s, she saw the shooter run
past her then heard the shots. A male answered the phone and advised Marilyn
wasn't available and took my information for her to call back.

At 9:36 am Marilyn returned my call and we were able to talk. She confirmed she
was working at Macy's when the shooting occurred and she still works there. She
said it was difficult to go back to work after the shooting but it's getting better over
time.

I asked Marilyn to explain what she saw on the day of the shooting. She saw the
shooter come in the south entrance. She was working in the accessories department
which is on the west side of Macy’s near the south entrance. She was putting socks
away.

Marilyn said she heard running and looked up. She saw the shooter who was six to
eight feet away from her and he was running very fast. She and another co-worker
watched him until they couldn’t see him anymore as the aisle he was running on
curved. Marilyn and her co-worker exchanged the words of did you see that and they
both saw he was wearing a white mask, what they believed to be a bullet proof vest
and he had a gun.

Marilyn said a customer said they should call security and before she could move,
she heard shots. He didn’t shoot in the area of Macy's that she could see but the
shots were so loud it sounded like they were in the middle of the store. She
confirmed she didn't see the shooting.

| asked Marilyn if the shooter was with anyone and she said no, he was alone. |
asked if he said anything. She said no, it was like he was focused. She further
explained it was like he-had tunnel vision to the mall. He didn’t look right or left, he
came in and ran straight ahead. Marilyn said she heard a rumor that he told
someone “| am the shooter” but she didn't hear it.

| asked Marilyn how many shots she heard. She said before she ran into the stock
room there were 10 to 12 shots. Once she was in the stock room, she heard ten to
twenty more then it all stopped.

| asked Marilyn if there were any other details she thought we should know and she
said that was pretty much it in a nutshell. She saw the shooter, he ran, heard the
shots then dead silence. Marilyn said she came out of the stock room and checked
for anyone in a dressing room. There was no one there and she went back to the

S - stock room and rejoined the girl from Sunglass Hut. This girl went to get her phone

Detective Mary Nunn 12-36745
A\ Clackamas County Sheriff's Office Page 2 of 3



12-36745

then they went outside to the parking lot. Marilyn called her husband and said the
time was 3:33 pm.

| thanked Marilyn for the information and advised she could call me at any time if she
thought of anything else she felt was relevant. We then ended the call.

ACTION RECOMMENDED:
Investigation continuing.

kS \ ) :
| \\\\,\\\MQ,\« AN /N&/
Detective Mary Nuyn #29215

Detective Mary Nunn . 12-36745
A Clackamas County Sheriff's Office Page 3 of 3




12-36745

CLACKAMAS COUNTY SHERIFF’S OFFICE

9101 SE Sunnybrook Boulevard, Clackamas, Oregon 97015 (503) 785-5000

Detective Mary Nunn #29215

12-27-2012

CASE NUMBER: 12-36745
CLASSIFICATION: Aggravated Murder 163.095 / Suicide

SUBJECT OF REPORT: Tip #726-259

VICTIM: Forsyth, Steven Matthew
Yuille, Cindy Ann
*Deceased**
Shevchenko, Kristina
6
her's Cell
SUSPECT: Roberts, Jacob Tyler
6
Green VW Jetta — VCZ648
*Deceased**
MENTIONED: Detective Jeff Burlew — CCSO

Detective Mike Copenhaver - CCSO
Lead Investigators

b

Detective Mary Nunn 12-36745
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12-36745

Michaelis, Paige E’Lane

NARRATIVE:

On 12-27-12 at 9:18 am, | called Paige Michaelis in regards to Tip #259. She had
advised she works at Teavana on the lower level of the mall when the shots
happened and saw the suspect walk by.

Paige told me she was sitting below the food court on the lower [evel by the koi pond.
She heard the shooting and ran to her store and got everyone into the back room.
She peeked out and saw the shooter walking towards them. He was wearing dark
clothes and it was eerie because no one was there and Christmas music was
playing. She said she saw the barrel of his gun.

Paige said when she got everyone into the back room they grabbed tea pots, hot
water and anything they could use as a weapon. She said from the back room, she
saw the shooter walk right past them. Then the security or police came and got them
out of there.

Paige said her store is located on the lower level of the mall and the suspect was on
the lower level. Her store is located next to the main Macy's store, not the home
‘store. She thinks the shooter came down the escalator from the Nordstrom’s end of
the mall to get to the lower level because he didn't use the escalator by the food
court.

Paige said she heard maybe 10 to 15 shots fired and it was really fast. The shooter
was by him when she saw him. He didn’t say anything. She thought he looked really
pale and mentioned she is very fair skinned and he was paler than her. She thought
this was weird because on the news, the shooter looked possibly Hispanic.

Paige said she didn’t know the shooter or anyone invoived. She lives in Arizona and
was in Oregon a month to help at this store. Her job is to travel to their stores.

Finally, Paige said no one said anything noteworthy while they were hiding. People
were crying or calling 911 and friends. | thanked her for her time and we ended the
call.

ACTION RECOMMENDED:
Investigation continuing.

W\ 9

Detective Mary Nuqn #29215

Detective Mary Nunn 1236745
Clackamas County Sheriff's Office Page 2 of 2
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CLACKAMAS COUNTY SHERIFF’S OFFICE

8101 SE Sunnybrook Boulevard, Clackamas, Oregon 97015 (503) 785-5000

Detective Mary Nunn #29215

12-28-2012

CASE NUMBER: 12-36745
CLASSIFICATION: Aggravated Murder 163.095 / Suicide
SUBJECT OF REPORT: Tip #726-138

VICTIM: Forsyth, Steven Matthew

Shevchenko, Kristina

ell

SUSPECT: | Roberts, Jacob Tyler

reen etta — 648
*Deceased**
MENTIONED: Detective Jeff Burlew — CCSO

Detective Mike Copenhaver - CCSO
Lead Investigators

" Detective Mary Nunn 12-36745
Clackamas County Sheriff's Office Page 1 0f3
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Balcom, Lori Lynn

NARRATIVE:

On 12-28-12 at 9:45 am, | spoke with Lori Balcom regarding Tip #138. The tip
advised she was at a gift wrapping table outside of Macy's and heard gun shots. She
hid under the table with a co-worker and saw the suspect and gun clip fall out, then
he went into Macy's.

Lori confirmed she was at the gift wrapping table which was in front of the Macy's
home furniture store. This store is located east of the food court, on the north side of
the upper level.

| asked Lori what happened first. She said they were hanging out and had just
wrapped some gifts. She heard something like tables falling like dominoes from the
food court area. She then heard screaming and then more “boom boom boom”, She
said there were three of them working and they went under the table.

Lori said it was then dead silence. She heard shuffling of feet passing by them but
she didn’'t see anything. She said her co-worker saw the suspect with a mask and a
gun. Lori said she heard something drop then she heard people on walkie talkies.
She looked out and thought they were safe people. They told her the suspect was in
Macy's and to get to the food court so they went.

While going through the food court, Lori saw people hiding under tables. There was
lots of security, about every twelve feet who were very calm and helpful. They
directed them out of the mall. Lori waited across the street by the apartments until
she was able fo retrieve her car and leave.

| asked Lori if she heard the shooter say anything. She said no, she just heard
shuffling of feet and then a ping, no words. | asked how many shots she heard. She
said the first round, maybe ten. The second round there were maybe ten more shots.
She said there was only one person when asked how many people she heard
referring to the suspect.

| asked Lori if there was anything else she thought we should know that she hasn't
heard on the news or from others. She didn’t think so except it all happened so
quickly.

Detective Mary Nunn 12-36745
4y Clackamnas County Sheriff's Office : Page20f3




| thanked Lori for her time and we ended the call.

ACTION RECOMMENDED:
Investigation continuing

b \\(\ (04, /{){

Detective Mary Nunn 29215

" Clackamas County SherifPs Office

12-36745

12-36745
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12-36745
CLACKAMAS COUNTY SHERIFF’S OFFICE

9101 SE Sunnybrook Boulevard, Clackamas, Oregon 97015 (503) 785-5000

Detective Mary Nunn #29215

12-28-2012

CASE NUMBER: 12-36745

CLASSIFICATION: Aggravated Murder 163.095 / Suicide
SUBJECT OF REPORT: Tip #726-107

Shevchenko, Kristina

lreen Il Ie! - Ill648

**Deceased™”

VICTIM:

SUSPECT:

MENTIONED: Detective Jeff Burlew - CCSO
Detective Mike Copenhaver - CCSO
Lead Investigators

\\\’XD
" Detective Mary Nunn : 12-36745
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12-36745

NARRATIVE:
On 12-28-12 at 9:22 am, | Tip #107. He told me
he did see the shooter. He was at JC Penneys shopping and then went to Hallmark
to get stamps to pay his bills. He heard a noise and went towards Zale's jewelry
store. He looked across the way and saw the shooter in front of Morgan’s jewelry.
He saw the gun and saw the shooter run through Macy's on the upper level. It was
the Macy's home furnishing store.

Terry said he saw the white mask and said he “was shaking it". | asked what the
suspect was shaking and he said the “A15". He said he doesn’t know much about
guns and thought the suspect had a rifle. He heard it was really an A15.

Terry said the shooter was by himself. | asked how many shots he heard. Terry said
he doesn’t think it was 60 like he has heard people say. He thought he heard 15
shots. He described it as pop, five or six more then quiet then a few more shots.

Terry repeated he saw the white mask and dark clothes. The shooter looked back
and forth, was shaking it and then he left. He didn't see another gun and thought the

shooter looked to be by himself. He didn’t hear any words out of the shooter's
mouth.

Terry said he works at the mall at the Fred Meyer jewelry store on the lower level.
He had nothing else to add and | thanked him for his time.

ACTION RECOMMENDED:

Investigation continuing. M
N \(\ (0 \ s

Datective Mary Nuhn #29215

Detective Mary Nunn 12-36745
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12-36745
CLACKAMAS COUNTY SHERIFF’S OFFICE

9101 SE Sunnybrook Boulevard, Clackamas, Oregon 97015 (503) 785-5000

Detective Mary Nunn #29215

12-28-2012

CASE NUMBER: 12-36745

CLASSIFICATION: Aggravated Murder 163.095 / Suicide
SUBJECT OF REPORT: Tip #726-269

VICTIM:

SUSPECT:

MENTIONED: Detective Jeff Burlew — CCSO
Detective Mike Copenhaver — CCSO
Lead Investigators
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12-36745

NARRATIVE:

On 12-28-12 at 8:41 am, | called Hannah Michalsky in response to Tip #269. She
told me she was there the day of the shooting. She works at Macy’s in the women's
shoe department and that's where she was during this incident.

Hannah said she heard running footsteps and looked up. The shooter was past her
by then but she saw the mask and saw the gun. She thought to herself that no one
can get here fast enough and then he started shooting. She didn’t see the shooting,
just heard it. Hannah confirmed she didn't see anything after he had ran past her.

| asked Hannah how many shots she heard and she thought about six. She ended
up going to her manager’s office with others. In the office, it was dead silence and
they didn’'t even hear the announcements.

| asked Hannah if anyone was with the shooter and she said no. | asked if he said
anything and she said no. 1asked if she recognized him and she said no, adding he
was running pretty fast.

| asked Hannah if she heard anyone say anything that was peculiar or noteworthy
and she said no. She said she asked a co-worker if that was a real gun who
answered that it can't be. | asked if there was anything else she thought we should
know. She said to her it sounded more like pop, pop, pop not bang. She could tell
he made it to the mall and was out of Macy’s when he shot.

| thanked Hannah for her time and we ended the call.

ACTION RECOMMENDED:
Investigation continuing.
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CLACKAMAS COUNTY SHERIFF’S OFFICE

9101 SE Sunnybrook Boulevard, Clackamas, Oregon 97015 (503) 785-5000

Detective Mary Nunn #29215

12-28-2012

CASE NUMBER: 12-36745
CLASSIFICATION: Aggravated Murder 163.095 / Suicide

SUBJECT OF REPORT: Tip #726-103

VICTIM:

Cell
SUSPECT:

8
MENTIONED: Detective Jeff Burlew - CCSO

Detective Mike Copenhaver - CCSO
Lead Investigators

Detective Mary Nunn 12-36745
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12-36745

NARRATIVE;

On 12-28-12 at 9:13 am, | called Shayne Atterton in response to Tip #103. His
girlfriend had called in the tip on his behalf as he was refusing to call due to trauma.
Shayne said he would talk to me and said he was there and saw the suspect start
shooting. He was coming out of a jewelry store on the lower level and was walking
towards the escalator to go up to the food court,

Shayne said he started running like everyone else, He went up the escalator and
saw Steve who was shot in the head. He saw a magazine on the ground and told
security about it. Shayne then left. | asked where the magazine was and he said in
front of Zale's by a kiosk.

Shayne thought it was odd he didn’t hear the shot when the suspect shot himself. He
said the suspect was by himself. He saw his gun got stuck and it looked like he
panicked. The suspect then started running.

| asked Shayne if the suspect said anything. He said not that he heard he just heard
the gun shots. He thought it was a prank until he went upstairs and saw Steve. |
asked if he knew Steve before or anyone else involved and he said no. | asked how
many shots he heard and he thought maybe 15. He heard two shots back to back;
there was a five second break and then the rest of the shots. When he went upstairs,
there were shell casings everywhere.

| asked Shayne if there was anything else he thought we should know and he
answered not really. We then ended the call.

ACTION RECOMMENDED:
Investigation continuing.

Mg, \ w}/
Detective Mary Nunn #29245
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CLACKAMAS COUNTY SHERIFF’S OFFICE

9101 SE Sunnybrock Boulevard, Clackamas, Oregon 97015 (503) 785-5000

Detective Mary Nunn #29215

12-28-2012

CASE NUMBER: 12-36745
CLASSIFICATION: Aggravated Murder 163.095 / Suicide
SUBJECT OF REPORT: Tip #726-212

VICTIM:

SUSPECT:

MENTIONED: Detective Jeff Burlew — CCSO
Detective Mike Copenhaver - CCSO
Lead Investigators

Detective Mary Nunn 12-36745 \:‘Yé
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12-36745

NARRATIVE:

On 12-28-12 at 12:57 pm, | called Georgia Dennis in regards to Tip #212. She told
me a couple of days before this shooting, she and her daughter saw a man with
others and he was wearing the same hockey style mask as this shooter. | asked
where and Georgia said it was on Monterey, towards 82™ Ave, by the Laundromat.

Georgia said they appeared homeless and one was pushing a shopping cart. There
was a guy, a gal and another one with a hoodie and mask. Georgia didn't know if
this information was relevant but wanted to pass it on just in case.

| thanked Georgia for the information and we ended the call.

ACTION RECOMMENDED:
Investigation continuing.
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CLACKAMAS COUNTY SHERIFF’S OFFICE

9101 SE Sunnybrook Boulevard, Clackamas, Oregon 97015 (503) 785-5000

Detective Mary Nunn #29215

12-28-2012

CASE NUMBER: 12-36745
CLASSIFICATION: Aggravated Murder 163.095 / Suicide
SUBJECT OF REPORT: Tip #726-229

VICTIM: Forsyth, Steven Matthew

SUSPECT:

MENTIONED: Detective Jeff Burlew — CCSO
Detective Mike Copenhaver — CCSO
Lead Investigators
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12-36745
Norberg, Cynthia Denise

NARRATIVE:

On 12-28-12 at 1:02 pm, | called Cynthia Norberg in response to Tip #229. She told
me she was upstairs at Macy's by the perfume counter in the main store. She is
assuming the suspect went by her but she wasn't paying attention as she was
smelling lotion. She is assuming this based on what she has seen in the news.

Cynthia said until she saw the news, she thought the suspect was in the mall and
came into Macy's. She heard shouting from the suspect and then shooting. She
heard yelling and then looked at the perfume lady. Cynthia said she has been back
to the mall many times with family and friends to deal with this as she isn’t going to let
the suspect take her life away from her too. She repeated about looking at the
perfume lady once she heard the shooting.

Cynthia then said the gun jamming lasted for a few seconds unlike what others are
saying about this. She referenced hearing since the gun jammed, this saved lives
and she doesn't believe it. She insists the gun jJamming was too quick to have
deterred the suspect from killing more people.

| was able to ask Cynthia how many shots she heard and she answered “a lot”. She
then explained she ran and fell down the escalator as she tried to jump over the side
of it near the bottom. Once she got to the lower level, she ran out a side door. She
got into a strangers car and then got out to run to West Coat Bank where they locked
her inside.

Cynthia said it was after several days of processing what happened that she realized
the shooter wasn’t after her and at the time, she thought he was. She said the initial
shots were loud but then they got softer as she was running away. She said she
heard twenty shots by the time she got to the bottom of the escalator.

Cynthia went into a dissertation about the suspect continuing to shout get down and
I'm the shooter. | confirmed with her she never saw the suspect and didn't know he
had gone by her at the perfume counter. She insisted it was the suspect shouting
and he was yelling words that weren’t normal. She said the shots started and she
knew there was no question in her mind what was happening.

Cynthia kept talking about the theories of the shooting and how what's in the news
isn’t accurate. She has a friend that worked next door to where the suspect worked
who insists he would have never killed himself. She believes there is another motive
to the shooting.

Cynthia then went into her theory that the suspect went into the mall with others to
rob jewelry stores to go to Hawaii together. The suspect’s job was to cause a

Detective Mary Nunn 12-36745
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12-36745

distraction so the others could do the robberies. After the suspect went in, he found
his buddies didn't follow behind him so he killed himself.

| obtained Cynthia’s contact information and she told me | should contact West Coast
Bank as they would be able to tell me what she said when she was there. | thanked
her for the information and ended the call.

ACTION RECOMMENDED:
Investigation continuing.

\\\I\E\W\Q}\ {\\ /\K

Detective Mary Nuhn #29215
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- Clackamas County Sheriifs Office - Page 3 of 3



Lavprops
O

77 CLACKAMAS COUNTY SHERIFF’S OFFICE

2223 Kaen Road; Oregon City, Oregon 97045  (503) 655-8218

CASE NUMBER:

Date of Incident:
CLASSIFICATION:
CASE AGENTS:

CONNECTING NUMBERS:

REPORT REGARDING:
VICTIMS:

SUSPECT:

MENTIONED:

Detective Chris Cate
%4 Clackamas County Sheriffs Office

Detective Chris Cate

12-36745

12111112 15:29 hrs

Aggravated Murder - Suicide

Det Mike Copenhaver & Det Jeff Burlew
PPB 12-107960 (theft rpt of AR-15 rifle)
Initial response

Forsyth, Steven Matthew
[deceased]

Yuille, Cindy Ann
[deceased]

Shevchenko, Kristina
[injured — recovering]

Roberts, Jacob Tyler
[suicide]
Green VW Jetta - OR VCZ648

Ommert, Li a/

Jones, Ken — Portland Police Bureau

Clackamas County Sheriff’s Office:
Sergeant Kollias
Detective Juker
Deputy Kishpaugh
Sergeant Anderson
Deputy Rippe
Deputy Olsen
Detective Nunn
Detective Lee
Lieutenant Babst
Deputy Lister
Deputy Bailey
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12-36745
NARRATIVE:

On 12-11-12, at about 1530 hours, I was working in my cubical when I over heard Detective
Mary Nunn say there was just a shooting at Macy’s. I then heard Detective Nunn advise that
the suspect was still shooting people in the Clackamas Town Center (CTC) Mall, and this
incident was an Active Shooter.

I ran to my unmarked vehicle and responded to the Northeast corner of Clackamas Town
Center, and parked near the North doors of JC Penny. I noticed Sergeant Kollias parked next to
me in the parking lot. I put on my SWAT heavy vest and slung my rifle. Sergeant Kollias and
I ran to the Northeastern doors where I could see Detective Juker and Deputy Kishpaugh.
Sergeant Kollias and I joined Detective Juker and Deputy Kishpaugh to hunt the active shooter,
later identified as Jacob Roberts.

Sergeant Kollias, Detective Juker, Deputy Kishpaugh and I encountered a JC Penny employee
as we searched the upper floor of JC Penny. The employee indicated that Roberts had not
entered JC Penny and the large doors between JC Penny and the mall had been locked. The
employee. unlocked the large doors and we continued searching into the main central common
area of the mall.

At about 1540 hours, Sergeant Kollias advised our group had searched the upper level of JC
Penny and were continuing to search the mall. We moved on the upper level of the main
central common area toward the Macy’s Home Store, but found a couple sets of double doors
between JC Penny and Macy’s that accessed a service corridor. Our group was joined by
Deputy O’Keeffe, Deputy Eason, and two Oregon State Police (OSP) Troopers.

Our large group entered Service Corridor #13. As our large group quickly searched the upper
level, we came upon a stairwell leading to the level below. The large group searched to the
bottom of the stairs and separated at the bottom of the stairs.

Detective Juker, Deputy O’Keeffe, Deputy Eason, an OSP Trooper and I continued to search to
the right, in Service Corridor #2. The Service Corridor zigzagged behind businesses, and led to
the main central common area of the mall on the lower level in front of JC Penny.

As we rounded a comer, I could see a couple sets of double doors, a blue shopping cart, and a
rifle in the middle of the hallway. The shopping cart was against the left wall and I could see a
pair of shoes sticking out from behind the shopping cart. The shopping cart obscured the rest
of the view of a body on the ground. As we continued closer, I could see more and more of the
body on the ground. I could see there was blood on the batrel of the AR-15 style rifle; the
deceased person was wearing dark pants, a black load bearing type vest with a loaded rifle
magazine in it, a large pool of blood on the ground next to the head of the body, and a white
mask in the pool of blood. The deceased matched the description of the active shooter/suspect.

The body was about ten feet from the double doors. 1 could see a mop bucket between the
double doors and the body, and I could see the fluid in the bucket was red. I noticed a chair
between the body and wall. The deceased had a gunshot wound to the head, and as a result the
walls and floor in the hallway were spattered with blood and bone fragments from the
deceased’s head. Inoticed in the area of the shopping cart were a live round and a spent case
on the floor. The deceased appeared to be a young man, with short dark brown or black hair,

" spike type earrings, and was wearing ear plugs.

Detective Chris Cate
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12-36745

At about 1551 hours, I heard Detective Juker broadcast over the radio that we had located what
appeared to be the suspect (later identified as Jacob Roberts) with a self inflicted gunshot
wound, and was deceased. Deputies O’Keeffe and Eason remained with the deceased Roberts.

Detective Juker, an OSP Trooper and I carefully walked passed Roberts’ body to the double
doors so we did not disturb the scene. The double doors opened to the main central common
area of the mall on the lower level, in front of JC Penny.

Detective Juker, an OSP Trooper and I waited briefly in front of JC Penny because we could
see search groups moving toward us from within the mall, as well as additional police officers
from various agencies entering the mall from outside. After a very short period of time, all of
the teams came together with a plan to begin searching the upper and lower levels
simultaneously for additional suspects, injured persons, and persons who had barricaded in
stores or wherever they could.

I remained on the lower level with several police officers of varying rank from many different
agencies. The large groups on both levels coordinated to mirror the search efforts on their
respective floors, starting at JC Penny and moving into the mall. As the group on the lower
level searched businesses and evacuated people that had been hiding; I met up with Sergeant
Anderson, Deputy Rippe, Deputy Olsen and some other police officers and branched off of the
larger group to search the lower level of Macy’s.

During the search of Macy’s, I heard a radio broadcast that all non uniform police officers
needed to exit the mall because SWAT teams were going to be entering the mall to slowly
search and clear the entire mall.

I made my way out of Macy’s to the main central common area of the mall, with the other
searchers. I walked up the escalator to the second level. I could see one of the windows at the
top of the escalator was shattered out.

The top of the escalator opened up at the food court. I could see jackets on the backs of chairs,
bags with purchased items inside, food on tables, and chairs knocked over. It appeared there
were a lot of people in the food court that left in a hurry. From the edge of the food court, 1
could see a covered body in front of Macy’s and another covered body in front of Best Buy
Mobile. 1t appeared both bodies were covered by a blue blanket or sheet.

I exited the mall. I returned to my unmarked vehicle and removed my SWAT heavy vest. 1
checked in at the Command Post. At the Command Post, I was assigned to the scene involving
the male victim (later identified as Steven Matthew Forsyth) outside of Macy’s. Detective
Nunn was assigned the scene involving the female victim (later identified as Cindy Ann Yuille)
outside of Best Buy Mobile. Detective Lee was assigned the scene involving the suspect (later
identified as Jacob Roberts) in Service Corridor #2.

Detective Lee, Detective Nunn and I coordinated with Crime Scene Investigators (CSI) from
CCSO, OSP and the Portland Police Bureau (PPB). After the quick briefing, I returned to my
unmarked vehicle and put on a ballistic vest. I met up with Detectives Lee and Nunn at the
food court entrance of the mall with the other crime scene investigators.

’ ‘Detective Chris Cate
\ Clackamas County Sheriff's Office Page3of 6




12-36745
I asked Deputy Lister to start a crime scene log at the food court entrance to the mall because I
was not sure if a log had been started or not. Once Deputy Lister was there to record the
detectives and crime scene investigators, we entered the mall.

At about 1834 hours, I entered the mall. I stayed at the back of the group because investigators
at the front of the group were video recording and taking photographs. The teams assigned to
each scene began to split up and go toward their area/scene of responsibility. I went across
from the food court to the front of Macy’s on the second floor. I could see there was a body
that had been covered by a blue sheet or blanket. I could see the covered body had a substantial
amount of blood surrounding the head in a pool on the floor. I noticed several empty shell
cases on the floor between the body, and Macy’s and Zales Jewelers.

Deputy Medical Examiner Tonsfeld was able to identify the male as Steven Matthew Forsyth
from information inside Forsyth’s pockets. Forsyth was wearing white shoes, brown socks,

brown pants, brown belt, and a tan shirt. Forsyth appeared to have a gunshot wound to the
head.

I noticed near Zales Jewelers was a large triangular sign stand with advertisements; the sign
seemed to be in the path of the empty shell cases. At the base of the sign, I noticed a rifle
magazine with some live ammunition in it and a live round on the ground near the rifle
magazine.

I estimated the deceased female (identified as Cindy Ann Yuille) was about 40 yards from
Forsyth’s body. Comparing the location of the empty shell cases in relation to the damage (i.e.
broken windows; and bullet holes in doors, pillars, and walls) and where the victims were, it
appeared Roberts shot from in front of Macy’s as he moved in the direction of Zales Jewelers,

I could see Yuille’s body was surrounded by broken glass. There was a large window that

appeared to have been shot out during the incident. I could see what appeared to be a gunshot
exit wound on the front of Yuille’s chest.

Ilearned from a search team there was possibly blood discovered in a back service corridor
behind Eddie Bauer. I passed on the information to CSI so they could examine the service
corridor to see if there was anything significant there.

I contacted Sergeant Anderson by telephone and provided him with an update of scene details.
Sergeant Anderson advised me that Roberts’ vehicle was located in the parking lot outside of
Macy’s on the South side of the mall. Sergeant Anderson advised me that video had been
recovered from CTC security that showed Roberts entering the mall through the South entrance
of Macy’s wearing a mask and armed with a rifle.

Sergeant Anderson also advised me that the female victim (Kristina Shevchenko) that was
transported to the hospital with a gunshot wound, was first discovered by police in the area of
the REI store. Sergeant Anderson advised Shevchenko was believed to have been shot outside
of Macy’s in the area of the other victims.

At about 2050 hours, Detective Nunn and [ went to the Southern Macy’s entrance where
Roberts’ vehicle was parked, which was the same entrance where Roberts entered the mall.

Detective Chris Cate
Clackamas County Sheriff's Office Page 4 of &



: 12-36745
Detective Nunn and I checked Macy’s for any evidence left behind by Roberts. Detective
Nunn and I did not locate any evidence inside Macy’s at this time.

At about 2115 hours, I coordinated a meeting between Deputy Bailey with the CCSO CRAFT
Team and Officer Ken Jones with PPB CSI to determine the best method of documenting the
crime scene. The decision was made for CRAFT to not diagram the scene. OSP documented
the scene where Roberts was found, while PPB CSI utilized a Leica ScanStation to document
the scene from where Yuille was found through the mall to the service corridor where Roberts
was located.

At about 2255 hours, I exited and signed out of the mall/scene and returned to the Command
Post. Detective Burlew and [ later provided a briefing of the scene and what was known tfo this
point in the investigation to members of CCSO Command Staff.

While other investigators served a search warrant at Roberts’ residence, Sergeant Anderson
assigned me to contact a female regarding an internet post.

On 12-12-12, at about 0131 hours, I contacted Lisa Ommert by telephone. Lisa Ommert told
me that when she searched Twitter by “# Clackamas Shooting™ she found a link to
http://imgur.com/a/elmJT. Lisa Ommert told me the link appeared to be a screen capture
posting of someone going by “anonymous” posting that someone was going to shoot up the
mall. Lisa Ommert told me the posting was dated 12-10-12.

I searched hitp://imgur.com/a/elmJT and found what Lisa Ommert was talking about. I printed
the information and attached it to this report, and also used a program to save a screen shot.
The screen shots taken were saved to a CD. A copy of the CD was made for the case file and
the first CD was placed into CCSO evidence. I also forwarded this information on to the
investigators assigned to organizing Tips so it could be further followed up on.

At about 0221 hours, I signed back into the mall/scene for a walk through of the scene with
other investigators. At about 0259 hours, I exited and signed out of the mall/scene.

On 12-12-12, at about 1200 hours, Detective Krummenacker and I went to the Southern
enirance to Macy’s, where Roberts parked his vehicle in the CTC parking lot. Detective
Krummenacker and T were going to walk through the mall in an attempt to locate additional
evidence. Detective Krummenacker and I noticed a painted “X” in the parking lot, which we
believed to be where one of Roberts rifle magazines was located. Next to the “X” was a live
rifle round.

Detective Krummenacker took a measurement of the live round in relation to the “X”, which
was about 42 inches from the “X” on the mall side of the “X”. 1 photographed the live round
and Detective Krummenacker seized the live round and later transferred custody of the round to
CSI Michelle Finn. CSI Finn advised me the live round was item #31.

I later saved the photographs of the live round to a CD, and made a copy of the CD for the case
file. Iplaced the first CD into CCSO evidence.

At about 1216 hours, Detective Krummenacker and I went to the CTC food court entrance of
. the CTC mall and signed into the scene. Detective Krummenacker and I walked through

Detective Chris Cate
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- 12-36745
Macy’s with Detective Juker, and CSI Finn and Shelley. Eventually another bullet hole was
discovered inside Macy’s. For details see CSI Finn’s report.

As Detective Krummenacker, Detective Juker, CSI Finn and Shelley, and I walked the
suspected path of Roberts we attempted to identify additional evidence. Eventually more bullet
holes were discovered in Zales Jewelers. The bullets’ paths went info Zales Jewelers, across
the service corridor hallway behind Zales, and into a clothing store. For details see CSI Finn’s
report,

At about 1404 hours, Detective Juker and I exited the mall/scene. A short while later I returned

to the mall, but Detective Krummenacker was in the process of signing out of the scene so 1
never went back inside,

No further information.

RESPECTFULLY,

%@W {

Detective Chris Cate #33618 )( \'

Homicide & Violent Crimes Unit

Detective Chris Cate
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CLACKANMAS COUNTY SHERIFF’S OFFICE

2223 Kaen Road; Oregon City, Oregon 97045  {503) 655-8218

Detective Chris Cate
CASE NUMBER: 12-36745
Date of Incident: 12111/12 15:29 hrs

CLASSIFICATION: Aggravated Murder - Suicide
CASE AGENTS: Det Mike Copenhaver & Det Jeff Burlew
CONNECTING NUMBERS: PPB 12-107960 (theft rpt of AR-15 rifle)
REPORT REGARDING: Tyler Eheler’s interview
VICTIMS: Forsyth, Steven Matthe

[deceased]

Yuille, Cindy Ann

[deceased]

Shevchenko, Kristina
[injured — recovering]

SUSPECT: Roberts, Jacob Tyler
[suicide]
Green VW Jetta — OR VCZ648

Eheler, Tyle

MENTIONED:

Eheler, Kelly

Boidl Phiilii

Clackamas County Sheriff’s Office;
Detective Timeus

NARRATIVE:

On 12-13-12, at about 1450 hours, Detective Timeus and I went to the addres
>l Ct#147, Milwaukie, OR in an aftempt to contact Tyler Eheler, who was reportedly a irtend o Y,

¢ Deteclive Chris Cate
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: 12-36745
Jacob Roberts. At first the male that answered the door thought Detective Timeus and I were
associated with the media and was not going to talk with us. I showed the male my police
identification and the male invited Detective Timeus and I inside.

Iintroduced myself and Detective Timeus to Tyler Eheler and his mother, Kelly Eheler. I
asked Tyler if we could speak with him separate from the other people inside the residence. I
advised Tyler that I would like to audio record our conversation, and he agreed. The interview
was recorded with Tyler’s knowledge, and I also advised Kelly Eheler, and two others who
were sitting in the living room that I would be audio recording.

I asked Tyler Eheler if Roberts gave him anything the day of the shooting. Tyler Eheler
showed me a pink bracelet that he was wearing on his right wrist. Tyler Eheler took the
bracelet off and told me Roberts gave him the bracelet just before Roberts left his residence the
day of the shooting. Tyler Eheler told me Roberts wore the bracelet all the time and gave it to
him. I photographed the pink bracelet that read “FUCK CANCER” and gave the bracelet back
to Tyler Eheler. Ilater saved the photographs to a CD and made a copy of the CD for the case
file. Ilater placed the first CD into CCSO evidence, and attached a photograph to this report.

This report is a brief summary of Tyler Eheler’s statement. For further details listen to Tyler
Eheler’s audio recorded interview.

At about 1500 hours, I began the audio recorded interview. Tyler Eheler told me he last saw
Roberts about 1500 hours the day of the shooting. Tyler Eheler told me Roberts arrived in his
green Volkswagen Jetta, but did not call like he normally does. Roberts told Tyler Eheler that
he no longer had a phone.

Tyler Ebeler told me Roberts came into his residence, and he finished up the video games he
was playing. Tyler Eheler told me Roberts explained to him that he was leaving town and
going some place warm, but not Hawaii. Roberts told Tyler Eheler that things were going bad
and to not tell Tyler’s sister (Jaime) and Chris that he was leaving. Tyler Eheler told me he

assumed there was some kind of fight between Roberts and his sister and Chris, and Roberts
got kicked out.

Tyler Eheler told me Roberts was supposed to leave for Hawaii on Thursday (12-06-12) at
1500 hours. Tyler Eheler thought Roberts was going to Honolulu, and seemed to have things
planned out. Roberts was supposed to be flying on Alaska Airlines. Roberts missed his flight
and rescheduled his flight for Thursday (12-13-12), but was not sure of the time. Tyler Eheler
told me Roberts was pretty punctual and would do something he paid for.

Tyler Ebeler told me he and Roberts talked inside the residence, and spoke briefly the day of
the incident. Tyler Eheler told me they went outside to smoke, and he thought Roberts did not
really want to leave and was sad. Tyler Eheler told me Roberts talked about leaving, but

Roberts was vague and evasive. Tyler Eheler told me he could not figure out why things were
going bad for Roberts.

Tyler Eheler told me it was an 0dd good bye and Roberts seemed to stall because he really did
not want to go. Tyler Eheler told me Roberts would take a few steps toward the door then stop
and face Tyler and start talking again.

7 Detective Chris Cate
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I asked Tyler Eheler if he remembered what words Roberts used to explain how things were
“bad”. Tyler Eheler told me he thought Roberts said, “Shit’s gone down”, “things have gone
bad”, and not to tell Jaime and Chris that he was there because he was leaving now and not to
tell them until tomorrow. Tyler Eheler told me the conversation then shifted to the fact that
they would not see each other again.

I asked Tyler Eheler why Roberts did not want him to tell Jaime and Chris about Roberts
leaving until the next day. Tyler Eheler told me he assumed it was because there was assault
rifle ammunition found in Roberts’ room, and Roberts might have been concerned that they
would have told police.

[ asked Tyler Eheler if he was concerned that Roberts was going to hurt himself or someone
else. Tyler Eheler told me Roberts was not a violent person. Tyler Eheler told me he did not
put “two and two together” until his mother (Kelty) called him and told him there was a
shooting at the mall. Tyler Eheler told me when he turned on the News he learned the shooter
was wearing all black and he thought “Ah, crap, Jake was in all black.”

Tyler Eheler told me Jaime called him and stated Roberts was dressed in all black and actmg
really funny when he left. Jaime told Tyler Eheler that she found assault rifle ammunition in
Roberts’ room.

[ asked Tyler Eheler what Roberts was wearing when he arrived at his residence. Tyler Eheler
told me Roberts was wearing a jean jacket, a hooded sweatshirt underneath the jacket or the
jacket had a hood attached, and possibly jeans.

I asked Tyler Eheler if it was odd that Roberts had ammunition. Tyler Eheler told me Roberts
goes shooting, and had taken him shooting before. Tyler Eheler told me it was normat for
Roberts to buy ammunition and take people shooting. Tyler Eheler told me he thought Roberts
had a .45 caliber handgun and possibly a 9mm handgun, but thought Roberts had sold both.
Tyler Eheler told me Roberts always went shooting with at least one other person.

Tyler Eheler told me Roberts was training to be a Marine every Thursday night for 2 hours in
the area of SE Mcloughlin Blvd/SE Roethe Rd in Milwaukie, and would have had an assault
rifle in his hands before. Tyler Eheler told me he and Roberts were getting ready for the
delayed entry training program for the Marines at 17 years old. Roberts was really excited
about going into the Marine Corp.

Tyler Eheler told me the training to be Marines that he and Roberts received was mostly
physical training and the history of the Marine Corp. Tyler Eheler told me there were not any
firearms training, but there were team building exercises the group would do (such as paintball
or rafiing). Tyler Eheler told me Roberts did receive training on field stripping an assault rifle
and was the second fastest in the class, second to the staff sergeant. Tyler Eheler told me he
was not sure what rifle Roberts learned to field strip, but thought it was something at started

~ with an “AR” or possibly an “M4A1”,

Tyler Eheler told me he and Roberts did not really talk about assault rifles, but he thought
Roberts did want to get a shotgun and take it shootmg Tyler Eheler told me Roberts’
deployment date to Boot Camp was already set prior to getting hurt.

Detective Chris Cate
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Tyler Eheler told me Roberts initially passed his physical for the Military, but Roberts ended up
breaking his ankle at a skateboard park. Tyler Eheler told me Roberts ended up having
“hardware” put in his ankle which disqualified him from the Military.

Tyler Eheler told me Roberts was pretty depressed when he hurt his ankle and had to stay off of
his foot for a couple months. Tyler Eheler told me once Roberts was able to get around on his
foot again, Roberts bounced back. Tyler Eheler told me Roberts smoked marijuana and ate
mushrooms. Tyler Eheler told me he thought Roberts ate mushrooms seven times, but did not
start eating mushrooms until after he hurt his ankle. Tyler Eheler told me Roberts’ aunt would
give Roberts mushrooms and sometimes Roberts and Roberts’ aunt would eat the mushrooms
together. Tyler Eheler told me the last time Roberts ate mushrooms was last Halloween.

Tyler Eheler told me Roberts smoked marijuana daily, and the last time he knows of Roberts
smoking marijuana was the day of the shooting. Tyler Eheler told me Roberts smoked
marijuana at his (Tyler’s) residence. Tyler Eheler told me he did not have that much marijuana
and Roberts really wanted some. Tyler Eheler told me Roberts was leaving and it was the last
time he was going to see him, so Tyler gave Roberts the last small bit of his Marijuana.

I asked Tyler Eheler if he knew of any other controlled substances Roberts used. Tyler Eheler
told me Roberts was using cocaine before Roberts moved in with Jaime. The last time Roberts
used cocaine that he knew of was about 4 years ago. Tyler Eheler told me he had never known
Roberts to use heroin or methamphetamine.

Tyler Eheler told me Roberts gave him a hug goodbye which was awkward. Tyler Eheler told
me this was weird because the only other time Roberts had ever hugged him was when he and
Roberts were reunited after they got separated running from an under age drinking party. Tyler
Eheler told me the day of the shooting Roberts hugged him twice. Tyler Eheler told me he
thought Roberts was just upset about moving away, as it looked like Roberts was going to cry.
Tyler Eheler told me he was shocked that Roberts was leaving. Tyler Eheler told me Roberts

might have been dropping hints about things, but he could not get over the fact that Roberts
was leaving.

- Tasked Tyler Eheler if Roberts explained why he was not going to Hawaii. Tyler Eheler told
me Roberts just told him that he was not going to Hawaii and was just going to drive
somewhere today. Tyler Eheler told me Roberts stated he was not going to take a plane
anywhere and he was just going to drive. Tyler Eheler told me this was kind of weird because

up to this point Roberts had been trying to sell his car. Tyler Eheler told me that Roberts left
and stated he would call him.

L asked Tyler Eheler if Roberts left after walking out to his car. Tyler Eheler told me Roberts
was out in front of his house for a minute or two, and he considered running out to see Roberts
again, but then Roberts drove off. Tyler Eheler told me he decided not to go outside. Tyler
Eheler could not see into Roberts® car.

Tyler Eheler told me he and his family were in Las Vegas from 12-06-12 through 12-09-12.
Tyler Eheler told me Roberts was supposed to leave for Hawaii on Saturday, 12-08-12. Tyler
Eheler told me when he returned from Las Vegas he was surprised to find out that Roberts had

not gone to Hawaii. Tyler Eheler told me he found out that Roberts had changed his Hawaii
- flight to 12-13-12.

4 Detective Chris Cate
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Tyler Eheler told me he hung out with Roberts on 12-10-12 and they played video games
together. Tyler Eheler told me he had planned to hangout with a friend named Phillip that
night, so he invited Roberts to join them. Tyler Eheler told me Roberts did not want to because
he was going to a strip club, which he invited Tyler to, but Tyler declined. Tyler Eheler told
me Roberts was going to a strip club called “DV8” in Portland. Tyler Eheler told me Roberts
was going to the strip club every night since he (Tyler) returned from Las Vegas, which seemed
odd that Roberts was going to a strip club.

I advised Tyler Eheler that Roberts was going to the strip club for the last three nights; and I
asked Tyler Eheler if he knew of Roberts going to strip clubs prior to that. Tyler Eheler told
me he was not sure, but he assumed Roberts had been going for a little while.

Tyler Eheler told me Roberts’ girlfriend was “Bonnie”, but when Roberts told her he was
moving to Hawaii in two weeks, Bonnie left him.

I asked Tyler Eheler why Roberts suddenly decided to move to Hawaii. Tyler Eheler told me
Roberts’ grandparents died and left him money that was invested. Tyler Eheler told me
Roberts had received two large amounts of money, and the third and final check was going to
be received in about a week. Tyler Eheler told me Roberts planned to use the money to go to
Hawaii or cash the check in Hawaii, he (Tyler) was not sure. Tyler Eheler thought Roberts was
going to be receiving a check for $26,000.00.

Tyler Eheler told me Roberts cashed the two previous checks when he was 18 years old. Tyler
Eheler remembered the two checks Roberts received as $12,000.00 and $16,000.00 which he
and Roberts spent over the course of a summer. Tyler Eheler told me during that summer
neither of them worked and they just rode their bikes wherever and Roberts would pay for
everything. Tyler Eheler said, “We lived like kings.”

I asked Tyler Eheler what he and Roberts did that summer. Tyler Eheler stated they smoked
marijuana, drank a lot, ate at McDonalds everyday, rode their bikes all over, and if where they
were going was too far to bike to Roberts would pay for bus fare.

I asked Tyler Eheler what jobs Roberts had. Tyler Eheler told me Roberts worked for
Goodwill, he worked construction (for Katie Dunlap’s father), he trained to be a “fire jumper”,
he worked at Big Bertha’s, and during high school he worked at Carl’s Junior.

I asked Tyler Eheler about Roberts training to be a smoke jumper. Tyler Eheler told me smoke
jumpers parachute into forest fires. Tyler Eheler told me Roberts got his certifications through
Clackamas Commumity College. Tyler Eheler told me Roberts could not get a job because he
did not have experience. Tyler Eheler told me Roberts was an adrenaline junky. Roberts liked
skateboarding, biking, skydiving, and girls. Roberts liked Big Bertha’s because all the girls.

Tyler Eheler told me Roberts dated two girls named “Hanna”, Bonnie, and maybe a “Nikki”,
Tyler Eheler did not know any of Roberts’ girlfriend’s last names.

Tyler Eheler told me he and Roberts were friends with Phillip Boyd, but Phillip and Roberts
had a “falling out” about three years ago. I asked Tyler Eheler what the “falling out” was.

. Tyler Eheler explained that on Phillip’s 20™ birthday party Phillip got arrested and while Phillip
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was in jail Roberts “got with” Phillip’s fiancé that night and the next day. Tyler Eheler told me
that incident occurred three years ago and is behind all of them now and Phillip, Roberts and
Tyler were all drinking together a week ago.

Tyler Eheler told me he and Roberts had a “falling out” as well, but it was over the same
incident. Tyler Eheler told me that he and Roberts “falling out” lasted about a year.

I asked Tyler Eheler when Roberts gave him the pink “FUCK CANCER” bracelet. Tyler
Eheler told me Roberts gave him the bracelet as he was walking out the door on the day of the
incident. Tyler Eheler told me Roberts gave him the bracelet, gave him a hug, told Tyler to
take care, and said he would call him.

I asked Tyler Eheler if Roberts had given anything else to him. Tyler Eheler told me Roberts
had not, but Roberts was selling everything. I asked Tyler Eheler if Roberts had a guitar case
or knew about Roberts giving one away. Tyler Eheler told me Roberts did not have a guitar.

I asked Tyler Eheler who Roberts® close friends were. Tyler Eheler told me Cody McBride,
Phillip Boyd, Tommy “IIk” (Roberts’ boss at Big Bertha’s), Jacob “Ilk” (Tommy’s brother)
Jordan Macintosh, and Shawn (lives near 68"/Flavel).

I asked Tyler Eheler when he heard the suspect in the mall shooting was wearing black, why he
thought it might have been Roberts. Tyler Eheler told me there were just some odd
comcidences. Tyler Eheler told me Jaime found rifle ammunition in Roberts’ room, Roberts
left his Social Security Card in his room and he was supposed to be leaving town, Roberts had
a white Jabawaki mask, Roberts was acting weird and wearing all black, and he and Roberts
played “Call of Duty” all the time and could see Roberts running with a gun like the suspect did
(as if the suspect was Military trained).

I asked Tyler Eheler what other games Roberts played. Tyler Eheler told me besides “Call of
Duty” Roberts played “NFL 2008~, “League of Legends”, and he played pool a lot. Tyler
Eheler told me Roberts was a “pool shark”.

[ asked Tyler Eheler if Roberts was involved in any social media. Tyler Eheler told me Roberts
was the “epidemie of Facebook”, and liked to write about what he was doing and have people
comment on it. Tyler Eheler told me Roberts deleted his Myspace account a while ago, but did
not know if he created another one. Tyler Eheler told me Roberts deleted his Myspace account
because that was how his aunt Tammy was trying to contact him, and Roberts did not want

anything to do with his aunt Tammy. Tyler Eheler told me Roberts might have used Twitter,
but he was not sure.

Tyler Eheler was asked if he saw Roberts field strip the assault rifle or if he just heard about it.
Tyler Eheler stated that he did not see Roberts field strip the assault rifle, but Roberts did brag
about how fast he did it. Tyler Eheler told me Roberts was pretty close with several of the guys
going through the Marine training.

The recording ends.

Tyler Eheler then stated that Roberts’ Aunt Tammy was awful and did not treat Roberts well.
Tyler Eheler told me Tammy would make Roberts massage her feet before she would let him
- .
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leave to go stay the night at his residence. Tyler Eheler told me Tammy apparently told the
medical examiner’s office that she was not going to pay for anything having to do with
Roberts’ funeral. Tyler Eheler told me Roberts’ real mother died when he was 4 years old, and
as far as he knows, three years is the longest Roberts has lived in any one place.

I asked Tyler Eheler if Roberts had any nicknames. Tyler Eheler told me he always called
Roberts, “Jake” or sometimes the “Flyin’ Hawaiian”. Tyler Eheler told me Roberts had some
nicknames for the games he played; such as, for Call of Duty Roberts’ nickname was
“Auschwitz Man”, and for League of Legends Roberts’ nickname was “Auschwitz”.

I later saved Tyler Eheler’s interview to a CD and made a copy of the CD for the case file. 1
placed the first CD into CCSO evidence.

On 12-14-12, at about 0934 hours, after an interview with Kelly Eheler at her residence, I
spoke briefly with Tyler Eheler. I asked Tyler Eheler about the marijuana that he gave Roberts,
and asked if he too had smoked marijuana out of the same bag. Tyler Eheler told me he had
smoked marijuana out of the same bag prior to Roberts and it actually seemed a little weak.
Tyler Eheler kind of laughed and told me the bag of marijuana actually went through the
washing machine prior to him giving any to Roberts. Tyler Eheler told me he knew the
marijuana was not laced with anything.

Detective Timeus showed Tyler Eheler a photograph of a male wearing a mask on a TriMet bus
that stopped at the CTC. Tyler Eheler looked at the photograph and stated that he did not
recognize the male in the mask, or the photograph of the same male prior to putting on the
mask.

No further information.

RESPECTFULLY,

%

Detective Chris Cate #33618 /\ \
Homicide & Violent Crimes Unit
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BT o)l ACKAMAS COUNTY SHERIFF’S OFFICE

2223 Kaen Road; Oregon City, Oregon 97045  (503) 656-8218

Detective Jeff Burlew

CASE NUMBER: 12-36745

Date of This Report: 12/11/112 15:40 hrs

Date of Incident: 1211112 15:29 hrs
CLASSIFICATION: , Aggravated Murder - Suicide
CASE AGENT: Det Mike Copenhaver & Det Jeff Burlew
CASE STATUS: _Active
REPORT REGARDING: Participation In LEO Cell inside CTC Mall
VICTIMS: Forsyth, Steven Matthew

Yuille, Cindy Ann
Shevchenko, Kristina

SUSPECT: Roberts, Jacob Tyler

NARRATIVE:

On 12/11/12 at approximately 3:30pm I was on the fourth floor of the Sheriff’s Office
Headquarters and heard an unusually large number of sirens in the area. Ilogged on to the
police dispatch program and saw that there was an ‘active shooter” incident at the Clackamas
Town Center mall, which is approximately six blocks from the office.

I got to my car and exited the parking lot and activated the emergency lights and siren in my
unmarked police car. I drove west on Sunnybrook Blvd to 82" Ave, took a right (north), and
drove up 82" Ave to the first mall entrance. I noticed that Detective Eggleston was parked at
this location in his unmarked police car blocking traffic from entering. Just beyond him was
what I recognized as an unmarked police Dodge charger belonging to our special investigations
unit. I drove past Detective Eggleston’s position and followed the SIU vehicle to the upper
Macy’s parking lot.

During the drive I was monitoring the radio traffic of the responding police and incoming
information to dispatch. There was confusion as to if the suspect had been shooting while
standing in the food court or someplace else in the mall. There were updates that the suspect
was last seen entering “Macy’s Home store”, but other updates simply said he entered
“Macy’s™. At this mall Macy’s has a two level store on the west side devoted to only clothing
and then another two level store on the east side of the mall that is only home furnishings.
Since I was closest to the Macy’s Clothing store I pulled up in front of the store and donned my
ballistic vest and police identification. While in that location SIU Deputy Brummett arrived
(driving the unmarked Dodge charger) and started getting his equipment ready. Milwaukie
Detective Luke Straight arrived from somewhere and was already dressed in a ballistic vest,

y
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helmet, and rifle. He covered the Macy’s South doors. Sergeant Wold was the last to arrive at
this location and he too had to take a minute and retrieve his equipment from his car.

During this time I saw uniformed Deputy Leikem standing in the parking lot near a planter
island with a shotgun. When I looked at him he shouted to me that he was guarding a rifle mag
that the suspect had dropped.

When Deputy Brummett and Sergeant Wold were ready the four of us moved up to the Macy’s
entry doors. Just before entering uniformed Deputy Lightner joined our group. Deputy Lighter
tried to announce our entry on the radio but was unable to transmit due to other competing
radio traffic. We decided to enter anyway. (note-looking back in the dispatch call there is an
entry at 15:48 with Deputy Lightner, 2d80, advising a group is entering Macy’s. It is unknown
if that was the actual time we entered or after we were already inside.)

Inside Macy’s we proceeded down the left side of the store. We watched for individuals hiding
or injured as well as the possible suspect. Near the front of the store we encountered a white
man in a suit and tie who identified himself as the store manager. At the same time entering the
store from the mall were two other men who I didn’t see but could hear Deputy Brummett and
Detective Straight yelling at to stop and get on the ground. I contacted the man in the suit and
looked at his ID from his wallet, I believed he was not involved so I told him to get out of the
store using the doors behind us. He told me of another department manager who was hiding at
a register so I told him to get him also and get out of the store.

My cel! of officers left Macy’s and went out into the mall. We were on the upper floor. In
front of Macy’s off to the right and up against the glass panel railing was a kiosk store. To the
right of the kiosk was a deceased person. I could not tell if it was a man or woman because the
body had been covered with a sheet or blanket. There was a large pool of blood on the tile
floor in the area of the person’s head. I noticed a large number of spent bullet shells on the
floor in the area in front of Macy’s.

We decided to head east towards JCPenny’s in search of the suspect. We did not see or hear
any traditional ‘indicators’ that would identify that the suspect was still actively shooting.
Most all of the businesses we passed had their gates down, The few stores where we saw
people inside we ensured that no one inside needed medical attention and told them to stay
there for later evacuation. When my team reached JCPenny we went down the mall escalator
to the lower floor and began to sweep the stores back towards the middle of the mall. During
this time officer’s came and went from my original cell. On the lower floor of the mall there
were many other teams of officers and so the ‘cell’ groupings were not as defined any longer.
Two or three officers would join up and go into a store to clear it and evacuate any citizens and
then disband or merge with others for another duty.

After the announcement was made on the police radio about finding the suspect deceased, the
focus of the officers in the mall shifted to checking for injured people and evaluating people out
of the individual stores. I assisted with this effort until it was decided to have detectives leave
the mall interior and respond to the command post in the parking lot. When I returned to the
area of my car, Deputy Leikem was still guarding the found rifle magazine. Ireleased him
from that duty and seized the item (see separate report)b€fore arriving at the command post.

MY Bt

Dete?z()é Jeff Burlew #31039 /P@N Date Written: 12/18/12

Y Detective Joff Burlew
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CLACKAMAS COUNTY SHERIFF’S OFFICE

9101 SE Sunnybrook Boulevard Clackamas, Oregon 97015 (503) 785-5000
Detective Geoff Erichsen #29524

01/07/2013
CASE NUMBER: 2012-36745
CLASSIFICATION: Aggravated Murder
CASE AGENT: : Detective Mike Copenhaver, CCSO/HVCU

Detective Jeff Burlew, CCSO/HVCU

CASE STATUS: Under Active Investigation

REPORT REGARDING: Foilow Up Investigation:

¢ Contact Suspect's Roommates

VICTIMS: d)
SUSPECT:
MENTIONED: oommate)

/

/ Detective Geoff Erichsen #29524
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Clackamas County Sheriffs Office:

Detective Lisa Shipley, CCSO/CAT

NARRATIVE:

On the evening of December 11, 2012, CCSO Detective Lisa Shipley and | contacted
the suspect, Jacob Robert's roommates (Christopher Dahrens & Jaime Eheler) who
had called in a “tip” and requested police contact.

At about 2100 hours, Detective Shipley and | arrived at the suspect's residence
located at Portland, Oregon. There Detective Shipley and |
contacted the suspect's roommates Christopher Dahrens and Jaime Eheler.

Detective Shipley and | advised them of the situation and then conducted separate
interviews with them in the living room of the residence. Please see the interview
transcription reports for further information and details. Once complete CCSO
Detectives Jeff Juker and Patrick Bray agreed to stay at the residence until
investigators returned with a signed search warrant.

Afterwards, Detective Shipley and | contacted case agent, CCSO Detective Mike

Copenhaver and provided him with the necessary information for the purposes of
writing a search warrant affidavit to be served at the suspect’s residence.

ACTION RECOMMENDED:

Investigation continuing.

D~

Detekcfive Geoff Erichsen #29524 T

Detective Geoff Erichsen #29524
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INTERVIEW WITH JAIME EHELER
Interviewer: Det. Lisa Shipley
12-11-12/9:58 pm

Casef 2012-36745

Page 1

INTERVIEW WITH JATME EHELER
Q=Det. Lisa Shipley
Q1=Det. Geoff Erichsen
A=Jaime Eheler
A1=Christopher Dahrens

Uh, the date is December 11, 2012 and this is Detectj i inlev and
present is uh, Detective Geoff Erichsen and we are
Ave in Portland. Um, present with Jaime Eheler...

Eheler.

Eheler okay. And um, this is in reference to uh, case number 12-36745 the
incident at the town center that occurred today. And Jaime um, are you in
talking with us voluntarily?

Yes ma’am.

Okay. Um, do you have any concerns with talking to us today? Okay. Um,
and so in other words this is voluntary we’re not forcing you to talk with us...

I invited you in.

Okay thank you. Um, so we talked to your boyfriend, basically what we want
to do is just kinda get a history with um, what happened with um, your
roommate okay and what you can tell us about kinda how long you’ve know
Jake and - and that kinda thing if you would.

Okay. Um, I would say at least ten years.

Okay.

What can I get you? I'll get you some uh, tissue where can I get you some?

There’s - there’s um, paper towels right there.

Sorry. For the record it’s about 9:58 pm. Okay so about ten years.
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Unm, his - his family put him out um, I don’t know the real cause but I do
know that his mom - it’s not his biological mom um, has some soc- she’s on
social security she has some mental problems.

Mm-hm, okay.

Um, I know that when Jake was little she tried to get him committing suicide
with her and [ - it’s something I never asked him. You don’t - you don’t ask
people those kinds of things.

Mm-hm.

But I do know that it happened that - that she’s - she’s off she’s not a normal
lady. She - she wasn’t supportive as a mom. She - they put him out. They
threw all of his stuff out in the middle of the night in the rain. He wasn’t even
18 years old yet. So uh, my parents took him in and he lived in our living
room. He’s best friends with my little brother.

Okay.

Um, my little brother was diagnosed with uh, cystic fibrosis and it - it made
him really ill. And Jake was the only person that tried to make him strive for
more.

So it just sounds like he was a good - a good guy to him - a good friend yeah.

He lived here before and I had an awful roommate - an awful roommate. The
first time I ever had a roommate. I swore up and down I would never have
another one as long as I lived.

Mm-hm.

I didn’t care if | had to live under a bridge by myself. We had the opportunity
to move in with Jake. Jake was responsible he - he - one time got a ticket for
driving and - and he - he couldn’t pay it or he didn’t pay it they took away his
license or something and he parked his car with a full tank of gas and took the
bus from there on out until he got everything taken care of. He was
responsible, you know, he was, boy so yeah he left his garbage downstairs for
a while and the house would start to stink and stuff...

Mm-hm.

...or he didn’t - he didn’t always do his dishes but I always kept on thinking to
myself if that’s the worst case that my roommate does I should - I should be

happy.
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Yeah sure.

And uh, he was just - he was - he was really nice. He would never hurt
anybody or I wouldn’t think.

So with his - his mom um, and - and that situation is she - she still alive then?
Yeah.

Okay. Does he have contact with her?

I don’t know. She - she went as far as to call my mom an f-ing cunt. And uh,
Jake stood up for my mom and didn’t stand up for her. And as far as I know
he never spoke to her again.

And how old is he now?

He was born in 1990.

Okay.

So he’s probably like 21 - 22.

Do you have any contact info for any of his family?
None -- not a single soul.

Other than your brother do you know of any friends that he had - any close
friends that he had?

No. Uh, I knew a lot more about him when he lived with us but this was at
least - I - I would want to say -ish at least three years ago. He - he got a job -
from my mom’s house he got a job make at a - at a like the sandwich shop so
he made tips and he made I believe wage. And he made decent money so -
and then he found this girl that he had just met and he moved out with her and
everything was-gonna be dandy because she worked.

This was recently?
No this was when he first moved out of my mom’s house.
Okay.

And so from there he just - he lived in the apartments by Town Center...
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Mm-hm.
...and he had a lot of nice stuff. He - he...
Do you remember what apartments he lived in?
The - the very - [ want to say the very top ones.
Okay.
1 don’t know. There’s...
Sure.
...when you’re driving up...
The ones closest to the freeway?
Yep at the very - very top.
Okay.
Okay.
And...
And how long ago was it that - that he lived at those?
I want to say two years ago maybe.
Okay.
And he had - he had a lot of nice stuff. I know that he had came in to some
money um, from family or something. And it was a decent amount and he
took it and he did the responsible thing with it. And I know that he had
invested money in like a - 2 CD loan or something of that nature I don’t know.
But that’s where this Hawaii thing came back around is that the money - I
don’t know anything about this money investing I know nothing about that
but...

Do you know where it came from?
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Honestly his grandpa or something. Somebody that’s a little bit further out of
his family. I don’t know - like I said it was my brother’s good friend he
wasn’t really my good friend.

And how long have you known about the - the money?

Um, he - I know he got it before he moved out of my folks house so about
three years.

Okay.

~ And then - and then most recently he started talking about it again. And that -

and that he was getting $27,000 and it was two weeks - in two weeks and I'd
say that was about a week and a half ago.

And...
Did he - go ahead.
Oh I’m sorry. And what was his plan with that money?

He was gonna sell everything he owned and he was gonna move to Hawaii
with a backpack.

And how was he feeling about that did you think?

He was happy. He had this girl - he had a girlfriend um, her name was
(Bonny) I don’t know her last name. She was...

Do you know how long they were together?

I"d say about two to three months - long enough to grow feelings for one
another.

Okay.
And she was - she helped disabled children. Seemed very nice - very nice
girl. Um, she did everything she could to spend time with him. She’d go to

his work when he could. He sprung on us about a week - I want to say a week
- week and a half ago that he was gonna move to Hawati.

Literally the first time you heard about this was about a week - week and a
half ago?

Yep - yep.
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And then he just like...

I'm moving to Hawaii.

...fire sale on his stuff.

Yep the next day.

What - what was his plan with (Bonny) did he talk about that?

I asked. Isaid, “What are you gonna do about her? You’re gonna break her
heart, you know, you guys have been together long enough to where she grew
feelings for you and now you’re just gonna break it off. Why not stay here
and,” -- I don’t know if he has - you know, owes money to people but most of
us do. Stay here, pay off bills, maybe put some money towards future of some
sort, you know, and - and, you know, (Bonny) and he just said, you know, and
no he wanted to go. And so he called her to his work she came down and he -
he said - I wasn’t there so I didn’t hear what he said.

This is what he told you?

But what he had told me was...

Mm-hm.

...that he told her that he was moving to Hawaii this would pretty much be the
only opportunity in his life. He’s young, he has no children, he has really no
real responsibility and he said that she turned around and walked off and
hadn’t heard from her since.

Does he have any connections to Hawaii do you know?

None.

Okay.

Well...

Any reason why he’d go there?

...he’s like - I think he’s like Laos and like he - he’s dark skinned. My mom
jokingly played with him that he’d be accepted and - but...

Was he distraught about the whole (Bonny) situation?
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No he brought it on himself.

And he was perfectly fine with it?

Yep. We stood outside and talked about it.
And you’re...

Have you talked to (Bonny) since then?

She was - she was just a gal that he had met...
Uh-huh.

...and so she came over a few times. Um, it was as far as Chris has children
and they were here and I introduced this is (Bonny) this is Jake’s girlfriend,
you know. So she was here enough to where I wanted to put the name with
the face so the kids didn’t think there was some gal just walking up and
down...

Right.

...the stairs and - so and, you know, and I hesitated when I said his girlfriend
because I didn’t know. I didn’t want to be the one that made it uncomfortable.
And then when he had came back I apologized. I said, “I didn’t want to make
it seem weird. I didn’t want to put any titles on anything, you know.” And
he’s like, “No it’s fine.” He was like, “She just asked why, you know, you
hesitated about the girlfriend part.” Like I should have known better.

Okay.

You know, not like just - so I didn’t - I just this is his girlfriend and everything
was fine and they had good times and they went to the movies and they went
on hikes and...

When did you last see her?

Her. Idon’t think I’d seen her after he told me about the Hawaii thing *cause
she wasn’t - she was here often but she wasn’t here every day.

Mm-hm.

And so I don’t think I had seen her since he had brought up the whole Hawaii
thing. 1 just asked what he was gonna do about the situation.
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314 -
315 Okay. So it sounds like nothing was bothering him that you could tell?
316
317 A Nope, right, not a thing.
318
319 QI: You didn’t notice him being distraught or irrational?
320
321 A: No I chat with him all the time. I consider him a brother.
322
323  Ql: Not depressed?
324
325 A No.
326
327 O Not angry?
328
329 A But he seems like one of those people that he - he might just hold it in. He -
330 he never comes to you and is like, “I have a problem.”
331
332 Q: Mm-hm.
333
334 A He’s not, “I’m frustrated. I’'m mad. ’'m sad.”
335
336 QI: So you wouldn’t know?
337
338 A I mean he - he hid it pretty well if that was the issue.
339 .
340 Q: Does he drink or do drugs?
341
342 A I know he drinks. He worked - he would work and he would go and drink
343 with his buddies and stuff and I know he smokes pot. But I wouldn’t...
344
345 Q: Doesn’t get out of control?
346
347 A No never. Never once. I had parties here - moving in party and, you know,
348 he wasn’t even really here for it. He chose not to be.
349 '
350 Q So then did you see him today?
351
352 A: Yeah.
353
354 Q: What was your contact with him today?
355
356 Ql: From like the very beginning to the very, you know...
357

358 A So he works nights.
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Mm-hm.

So recently I’ve been complaining a lot that he sleeps until 3 o’clock in the
afternoon ‘cause I can’t vacuum and I can’t run the garbage disposal and I,
you know, I just have to sit in my own filth until he wakes up. And my aunt
and her - and her husband are here from California -- we’re the closest family
to the airport so they stayed the night in the children’s room. And usually in
the morning he’s here and so we always, you know, tip toe around try not to
be rude and Chris noticed that he wasn’t here. And so we were helping them
take their stuff outside we were saying our goodbyes. He pulled up. Ijust
glanced at him. I didn’t even say hi or anything I just looked ‘cause there was
motion out of the comer of my eye. And he comes in the house and goes back
out. And I notice he has these boots. And...

Was he holding them or carrying - or wearing them?

Holding them - holding them in his hand.

What did they look like?

They were tan. They were kinda like work boots. They - they were
something heavy duty.

Okay.

And...

That’s not what he was wearing he was carrying those. Did he have shoes on?
I’m sure he had shoes on but I would have noticed if he didn’t have shoes on.
Sure. Do you remember what he was wearing?

Mm-mm. I didn’t pay attention.

Colors or anything?

No.

Okay.

Not a single thing,

Okay.
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Everything looked normal. Nothing stood out to me.
Okay.

Um, he walked in the house walked downstairs. I was sitting right here on the
phone with my mom. Mom’s chatting in my ear about something - something
- something and he comes up and I don’t - T don’t know why I did but I
paused my conversation with my mom and I looked at him and I said,
“What’s up?” He just - he looked funny there was something on his face. Just
something wasn’t right. And I said, “What - you know, what’s up?”* And he
said, “Oh nothing.” And I said, “You okay.” And he said, “Yeah.” He’s like -
I was like, “What are you doing?” He was like, “I’m gonna go help a friend
move.” Or, “I’'m gonna go help a friend right before I move.” Is what he said.
And I said, “What do you mean?” ‘Cause that doesn’t make any sense.

Mm-hm.

And he said, “I’ll talk to you about it when I get back.” And he had this Iook
on his face.

Was he carrying anything do you remember?

Uh, I want to say a plastic bag - just a little one like Freddy’s handled bag.
But I’m not 100% positive it didn’t - it didn’t catch my eye. It didn’t -
nothing was wrong.

Sure.

Can you describe that look? Like what did you associate it with? I mean you
asked him if everything was okay so...

Right just something wasn’t right. The look in his eyes - his eyes, you know,
how people kinda do drugs they kinda - their eyes get a little bugged out.
They just look a little different their complexion will kinda look a little - they
just don’t look right. They don’t look normal. There’s just something really -
really off.

Okay.

And it - it caught my eye - it caught my attention and I didn’t really put two
and two together.

Mm-hm.
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‘Cause I wouldn’t have stopped the conversation with my mom to talk to him
if it - if something didn’t register to me as not normal.

Did you say anything um, to Chris or anything about it or do you remember?

So I'm reading on Facebook and I see somethmg had happened at Town
Center and then start talking about it. And then..

And you didn’t have any more contact with him?
No as soon as Jake...
Just that one thing,

One - the weird look on the way out of the house. He told me he’d talk to me
about it after he had helped his friend when he came home.

And that’s the last time you saw him?

Yeah.

You remember about what time that was?

I would say oh my aunt left at 9:00 so maybe noon.

Okay. All right so then you said you were on Facebook...

And I noticed something happened at Town Center. 1 come - you know, I
flick on the TV and then Chris is on the phone with his buddies and then
things just start to unravel. Chris had gone down in the basement and saw the
ammo and he told...

Did you go down there?

Uh, I followed - well he went down there and looked at it. And then he
brought it to my attention and then I went down there and I looked at it
because it - it doesn’t really make sense. I know that he had shotguns in the
past. I know that he was familiar with guns.

Okay.

Have you ever seen him with a gun?

No. There - I’ve had issues in my past there are no guns allowed in my house.
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Okay. That you - that you know of?

We asked specifically.

How do you know that he was familiar with guns or shotguns?

Um, my little brother told me.

Was that because he’d go and shoot or...

Yeah I would assume that he’d gone out shooting. Um, my little brother said
he was gonna go with him once. I suggested it wasn’t a good idea just
because the - not that they’re young kids but they’re still kinda young and if
they’re drinking and...

Where would he get these guns from?

I’'m assuming he’d buy them.

What - okay.

He’s not a street kid. I wouldn’t - I would not - he’s not somebody out on the
streets. I don’t - I wouldn’t associate him with dirty deals - dirty people
wrongdoings. He - in my opinion lived on the right side of the law besides his
smoking weed. I would say smoking weed was probably the worst thing he
had done.

What does he like to do?

He likes to be outdoors. He’s spur of the moment. He likes to just do things.
He - so the whole Hawaii thing didn’t strike me as odd.

Mm-hm.

Because like it was something that would be in his character.

Mm-hm.

You go on his Facebook I mean it’s pictures of him riding his bike with his
little camel jockey whatever little drink backpack thing. And hiking and
being outdoors and camping and - there was nothing odd about him. Nota
single thing,

So when you go downstairs with Chris what do you see or what does Chris
show you? '
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He shows me the bag on the floor.
What did the bag look like?

It’s a plastic bag two handles a white bag not from Freddy’s or anything and
outside around the bag is it’s like a bullet case like the bullets come in.

Okay.

But it - I’'m not familiar with guns so when you look at it a little closer you
could tell it’s kinda rounded like the bullet shells would sit inside of this thing,

Okay so it’s like a...

But I didn’t notice at first it was empty. I thought that they - I don’t know
what I thought. I thought maybe the bullets were inside of there. I didn’t -1
just didn’t notice they were empty until Chris was like, “Well we might have
an issue.” Just joking.

What color were they?

The bullets or the case? The black thing that the bullets are sitting in are
black.

Okay.

And then...

Are there actual bullets?

I don’t think so.

Okay.

I looked through because this is where things start to turn and get strange. So
we see all this. I call my mom. I'm really good friends with my mom and I'm
like, “Mom this is kinda weird.” Just thinking it was weird. Not a possibility

in my mind at this point just weird. And...

Now - now let me clarify ‘cause Chris tells us that he goes down and finds the
bullet uh, boxes - the - the ammo boxes - the empty ammo boxes...

Yeah.
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...at - at, you know, in the morning.

1didn’t - I didn’t see that. I hadn’t gone down there until the shots and stuff
had fired here and then he had said something to me about it and then we had
gone down there together.

To - together.

Yeah.

How many times did you go down there?

Oh I’d say probably four or five times.

Okay. And then what did you find - you - you found the ammo boxes.
Ub-huh. |

In a white nondescript plastic bag.

The bag’s right here it’s like right here. So it’s not even in the bag. It’s
outside the bag. It’s on the - it’s on the floor.

All in his bedroom correct?

All in his bedroom.

And then what else did you find?

Um...

What else were you shown?

Well and then I was - he went down there ‘cause I asked him what days were
the receipts from because I think, you know, maybe he bought the bullets ten
years ago and he had just pulled them out ‘cause he’s moving and he’s gonna
give them away. And he looks and it’s - it’s two days ago.

And the receipts do you know where they were from?

I want to say like Big 5. I might be wrong. I didn’treally look. Ilooked
more at the price...

Mm-hm.
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...because that I was interested in because I didn’t - I don’t know if it had
been two weeks since this whole inheritance thing was coming so 'm
wondering if like maybe he’s like blowing all this money. Maybe he’s going
on to the woods with all the guns and bullets and he’s gonna live off the land.
Really who knows what he was gonna do.

Do - did you remember what the price was?

It was like 50 bucks for two different receipts. There’s multiple receipts down
there.

Okay.

There’s like I - I would say probably three or four. Ididn’t look at them all.
Chris was going through it a little bit more than me.

Mm-hm.

Um...

And where are the receipts again?

They’re in the bag. They might be scattered around the bag at this point.
Okay. But they were in that white bag...

Yeah.

...that you’re talking about?

Mm-hm. There’s two bags sitting side by side.

Okay.

And then one bag has like his plan to go to Hawaii. You know, the leave date
the come back date the everything. And...

So he was gonna come back?
Yeah he had for a year - he had...
Okay.

...set it out for October 25. And he was gonna go there and where he’s
working or was working the current - his buddy he’s really good friends with
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the current owner of Big Bertha’s he considered him his best friend. Um, is
selling it or selling it to a buddy switching owners so somebody else is gonna
start working there. They have timeshare in Hawaii so he was gonna go and
stay in this guy’s timeshare until he figured out what island he wanted to stay
on.

His boss?

Yep.

Mm-hm,

The day boss.

Okay.

And that was his game plan.

And you said you talked to your mom and things were sounding weird.

She - okay so my little brother is kinda confined to his own ways. He doesn’t
like to spill his guts or his secrets or anything like that. So the first time that I
called him and I - T said to Tyler I said, “Do you think it’s a possibility?”
Because it’s his friend. And he just - he said no. And then I talked to my
mom again. And then my mom called me back and she’s like, “You know,
your brother’s crying.” And - and I said, “Why?” And then she said, “Because
he had come over around 3:30.” And my parents live off King Road off like
82nd and King and he had given Tyler a bracelet that he always wore.

Today?
Yeah. At like 3:30 this afternoon.
Tyler is your brother?

My little brother. He has like this um, you know, support breast cancer the
rubberish kinda...

Mm-hm.

...I don’t know what it says on it but it says something on it and Jake always
wore it. Gave that to my brother and uh, gave him a hug. Told him that he
was leaving, things were heading south and Tyler was like, “Well, you know,
did you get into a fight with Jaime and Chris?” And he was like, “No.” He’s
like, “Well did you get kicked out?” And he said, “No.” And he said, “Well
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then what’s going on?” And he didn’t want to say. He said things were just
going south and, “I think I’m gonna head south and somewhere where it’s
warm.” And gave him the bracelet and left. And then Tyler didn’t really think
anything of it until I was like, “You know, this is really weird. T don’t know
what’s going on at this point.” And started to freak out, you know, “Is this - is
this a possibility in your opinion?”

Mm-hm.

And he was like, “Yeah but no I don’t want it to be, you know, I don’t, you
know, I don’t want that to be the truth.”

I mean can you think of anything?
Not - not a...
That would make him snap or do this?

The only thing I can come up with is he has nobody besides me and my
family.

But he wanted to go to Hawaii and...
But that’s the thing that L...
...for some reason.

...brought up today. Who’s to say this wasn’t planned. Because he was
supposed to - I left - I left with my family on Thursday for Vegas I have a
retriever slash (unintelligible) and she’s a big ol’ monster and so she’s always
babysat when I’m gone ‘cause I don’t want her to eat the house. Andsol
asked Jake specifically will you be able to keep an eye on (Lila) let her in and
let her out to go potty and he said yes. And so we were gonna be gone from
Thursday ‘til Sunday. And then come Thursday he says I'm leaving Saturday.
Just walks in the kitchen me and Chris were standing there...

Last Saturday.

Last Saturday, “I’'m leaving Saturday.” And I said, “What are you talking
about? I thought you were watching my dog.” And his cheeks turned red like
maybe like I don’t know, you know. And I was like, “Well what the hell?”
And he was like, “Well I’'m leaving.” And [ said, “Okay.” So then we
arranged for his cousin to come and stay and then after we get home Jake
comes out here and he’s standing there talking to us he’s like, “Yeah man I
went out partying last night at Iike 7:00 I didn’t get home until 10:30 in the
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morning.” Well my face did drop that means my dog had been locked in the
house all night long and then - and then you’re venting to me that she pooped
in your room and now you’re mad at me that you left my dog in the house for
12 hours a day and she poops. And you could tell he just kinda wanted to
suck the words right back in and so I was kinda angry about that. I thought
that was very like irresponsible of him. I didn’t really - and then for him to
kinda switch steps. So I asked him we had gone out - he came outside and he
was talking to us and I was like, “So you switched the date of the flight.” And
he said, “Yeah.” And I was like, “Well did that cost you anything extra?” And
he’s like, “Uh.” Seriousty, “Uh.” Probably for like 30 - 45 seconds. And I’'m
just like you - you would know if it cost you extra money or not it’s not uh.
And so that was just really weird. So then that was the first time I got a gist
that he wasn’t leaving.

Mm-hm,

So then we got back Sunday. He went over and he hung out - he was hanging
out with my brother a lot. And I just thought it was because he was moving to
Hawaii and he was going over to my mom’s house and I had been venting all
weekend to my parents on how I think it’s crappy that, you know, he doesn’t
pay for toilet paper, he doesn’t pay for laundry detergent, he doesn’t do the
laundry, he stores his trash in his bedroom which makes my upper stairs, you
know, stink. But not that [ wanted him to really - [ wanted him to move out
but now looking back I - I, you know, it wasn’t that big of a deal.

Mm-hm.

But...

It wasn’t like you had a huge fight or anything like that.

I never - I - he didn’t get mad. I would never scream at him. Tyler said today
he’s like, “Well I thought maybe you kicked him out.” And I was like, “I
would never put him out.”

Yeah.

It’s already been done to him. I wouldn’t do that to him.

Right. It sounds like you were really a good friend to him.

He’s like a brother. Who does that to somebody’s kid? I mean could you

imagine how he must have felt. His mom and his dad just put him out and he
was nobody nowhere nothing. He wasn’t even adult I don’t think.
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Would Tyler or your folks know where his folks are?

1 know his mom’s on the back side of um - the back side of Shell - Shell
Subway everything over on...

Uh-huh.

...82nd the street that runs parallel to 82nd down one.

Fuller.

Yeah I think so. She lives in an apartment complex back there.
What’s her name? But - but his mom lives...

She lives over there in apartment complex that has really - really big speed
bumps.

Do we know what it looks like?

It’s - it’s kinda down by La Salle - La Salle High School. And it’s just all
single story apartment complexes.

Okay.

And it - ones are set up like this and then you drive down here...

What color are they?

I don’t know. They’re crappy.

Um, where did he go to high school and stuff?

I want to - I don’t know. He might have went with my brother to Clackamas
Middle College but I'm not sure. I-he was going to Clackamas Community
College.

Like right now?

Like a year or two ago. He was - I think he graduated. He wantedtobe a
firefighter that jumped from airplanes and put out fires.

Did he grow up around these parts?



853
854
855
856
857
858
859
860
861
862
863
864
865
866
867
868
869
870
871
872
873
874
875

. 876

877
878
879
880
881
882
833
884
885
886
887
388
889
890

891

892
893
894
895
896
897

Q1:

Ql:

>

A S = R -

INTERVIEW WITH JAIME EHELER
Interviewer: Det. Lisa Shipley
12-11-12/9:58 pm

Case# 2012-36745

Page 20

Um, he grew up where he was - he was bouncing between his mom’s and his
dad’s. His dad’s was out way past Beavercreek and Oregon City like out in
the boonies. Like you couldn’t even like ride your bike anywhere...

Oh yeah.

...out there. And then his mom was over there off Fuller. Or...

So they’re divorced?

Yeah she’s...

Okay.

...like she’s crazy.

Do you know where his car could be?

No.

But he had it today?

Yeah he left in it and it was packed full of stuff.

‘What kind of stuff was it packed full of?

I don’t know I didn’t - just bags stuff.

How long has it been that way?

The back windows of his car are tinted. [ never pay too much attention to his
stuff.

How did you see that it was packed...

‘Cause he...

...full of stuff?

...opened the back door to put something else in.
Today?

Mm-hm.
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898 Q: Okay. Um, Jaime what is your date of birth?

899

900 A I

901

902 Q: Okay.

903

904 QL What’s a good contact number for your uh, brother Tyler?
905

906 Al:

907

908 Ql:

909

910 Al:

911

912  Ql:

913

914 Al:

915

916 Ql: 3062. So as far as you know Tyler was - Tyler your brother was the last guy
917 to see him?

918

919 Q: Um, what - what is - and he was with your parents is that right? What’s the
920 ~ address there?

921

922 A

923

924 () Okay. And uh, what are your parents’ names?
925

926 A

927

928 Q

929

930 QI: You guys ever seen Jake with a hockey mask?
931

932 A: Yeah.

933

934 Ql: Yeah. Explain...

935

936 A: Halloween - this last Halloween...

937

938 Ql: What’d he dress up as?

939

940 A: Not- ub, they were - he was the guy from Pirafes of the Caribbean right?
941

942 Al: Yeah the guy with the red - the little Indian guy with the red and black...

(Kelly) and (Mark) Eheler.

Okay. Um...
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Streak - streaks in his hair.
Mm-hm.

He wore a hockey mask?

No he got that to wear at work. He was gonna wear it at work as his getup for
Halloween at work.

So what was he going as?

I don’t know.

I don’t know.

But he - he had - you saw him with a hockey mask?

It’s not a hockey mask. It’s kinda like a white - you know, like the ones that
kinda - it’s just like the shape of the face it’s got the eyes and the little slit for
the mouth.

Okay.

It’s not - you know, it’s not a hockey...

So it’s a mask.

It’s a mask - it’s a white mask. It’s not a hockey mask though. It’s not like a
Jason...

And that was part of his Halloween costume?

He bought it at Halloween yeah. He was gonna use it at work. ‘Cause I was
gonna wear it ‘cause I didn’t have a costume for a party we were gonna go to.

Okay.

And I didn’t wear it ‘cause I just said screw it I’m not gonna go buy a costume -
at the last second.

Okay. When was the last time you saw that hockey mask - or that mask
excuse me?
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It - it was up in my living room for the longest time. I’d play with my dog
with it so I'd say about probably a month after Halloween.

Okay. So a month after Halloween you hadn’t seen it it disappeared.

It - it’d been around and then finally I cleaned off the table and I went and I
stuck it in his bedroom.

Okay. About a month after Halloween.
Yeah.

Okay.

I can’t think of anything else.

Can you think of anything else relevant or pertinent? Okay. Uh, you spoke to
us voluntarily this whole time?

Yes sir.

Okay. And we didn’t threaten you or promise you anything right?
No.

Okay. I’'m gonna go ahead...

1026.

...go ahead and stop the interview at 10:26 pm.

Thank you.

This transcript has been reviewed.
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INTERVIEW WITH CHRISTOPHER DAHRENS
Q=Det. Geoff Erichsen
Q1=Det. Lisa Shipley
A=Christopher Dahrens

This is Clackamas County Sheriff’s Office, uh, case number 2012-36745.
This is Detective Geoff Erichsen, um, the date and time by my watch is
December 11th 2012 at approximately 9:29 pm. Um, this will be a recorded
interview with Christopher (Don) Dahrens, date of birth 12-16 of 1981. Uk,
his address is 7324 (Southeast 84th Avenue, Portland Oregon, 97266, uh,
phone number is 971-678-8359. The interviews taking place in the living
room of, uh, Mr. Dahrens’ residence. Also present is, uh, CCSO Detective
Lisa Shipley. And, uh, is it okay if we call you Chris?

Yes sir.

Okay, um, you know you’re being recorded?
Yes sir.

And you’re talking to us voluntarily? ’
Yeah.

Okay. And then, um, kinda like what we talked about, um, just for very
briefly, why is it that you’re talking to the police right now?

Um, I don’t know, thing have just - a roommate’s been acting kind of weird
lately, um, saying he’s gonna move to Hawaii and stuff like that. And it was
all kinda sudden, um, and then just today, you know, he’s kinda been in and
out real quick. Uh, he - he wasn’t here when we woke up, which he usually is
‘cause he works at night. Um, you know, and, uh, I went downstairs to do
laundry which is the same area where he - he rents from us to live in...

Okay.

And, uh, you know, noticed that all his stuff was moved out of his room and
when you turn the lights on it turns on the lights for the whole basement.



